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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 11/2014 
Caràcter: ordinària  
Data: 3 d’octubre de 2014 
Horari: de 11.00 a les 13.15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piqué,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LES DUES ACTES DELS PLENS EXTRAORD INARI DE DATA 
20-6-2014 I ORDINARI DE DATA 25-7-2014 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar les actes dels plens extraordinari de data 20-6-2014 i 
ordinari de data 25-7-2014. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 4876 fins el núm. 5970, ambdós inclosos. 
 
 
3.- RATIFICACIÓ DECRET D’ALCALDIA DE 23-9-2014 (REC LAMACIÓ AL 
DEPARTAMENT D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE CATA LUNYA PER 
AL COMPLIMENT DE L‘OBLIGACIÓ DE SUBVENCIONAR A LES ESCOLES 
BRESSOL) 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 23-9-2014 que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
“1r. Que l’Ajuntament de Lleida formuli reclamació prèvia al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya per al compliment de l’obligació de 
subvencionar les escoles bressol i de pagar l’import de les subvencions pendents, 
interposant, si fos cas, recurs contenciós administratiu contra la desestimació de la 
reclamació. 
 
2n. Nomenar per a la representació administrativa i posterior defensa processal de 
l’Ajuntament de Lleida a l’advocada Elena Moreno Duran (col·legiada núm. 23.572 
ICAB). 
 
3r. Donar compte al Ple de l’Ajuntament en la primera sessió que se celebri per a la 
seva ratificació”.  
 
 
4.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del següent decret dictat per l’Alcaldia: 
 

- Decret de 31-7-214 de delegació de funcions d’Alcaldia per absència. 
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5.- RATIFICACIÓ DECRET D’ALCALDIA DE 1-10-2014 DE C ONSTITUCIÓ D’UNA 
COMISSIÓ DE TREBALL DE SEGUIMENT DE L’EXTERNALITZAC IÓ DELS SERVEIS 
MUNICIPALS  
 
Per unanimitat s’acorda incloure, per raó d’urgència, aquest punt en l’ordre del dia, en la 
part corresponent a les resolucions dictades per l’Alcaldia. 
 
Igualment per unanimitat s’acorda  ratificar el decret d’Alcaldia de 1-10-2014 que en la 
seva part dispositiva diu: 
 
“Constituir la Comissió de Treball del seguiment de l’externalització dels serveis 
municipals, que és regirà per les següents condicions: 
 
Primera.-  La Comissió de Treball, l’haurà de presidir el regidor/a aquí corresponguin les 
competències respectives del tema tractat en l’Audiència, en aquest cas, com el tema 
de l’Audiència, va versar sobre els Serveis Municipals i les Externalitzacions, li pertoca a 
Urbanisme, atès que conté les competències sobre Contractes i Concessions, així 
doncs, la senyora Marta Camps i Torrent, serà la Presidenta d’aquesta Comissió, com a 
1a Tinent d’Alcalde de l’Àmbit i Comissió d’Urbanisme, Medi Ambient, Mobilitat i 
Territori. Regidora Delegada d'Urbanisme, Mobilitat, Via Pública i Concessions, la qual 
estarà acompanyada del respectiu director funcional de l’àmbit i per una persona 
funcionària de la regidoria corresponent. 
 
Segona.-  Aquesta Comissió ha de representar la diversitat dels col·lectius que van 
intervenir en l’Audiència Pública i ha de fornir-se, per tant, de representacions legítimes 
de persones pertanyents a entitats que agrupen aquests sectors d’interessos i que 
treballen en relació amb tota la ciutat, que estaran representats en la Comissió per un 
total de sis persones com a mínim, donant prevalença a l’entitat impulsora de la 
convocatòria de l’Audiència, que estarà delegada per dos representants. 
 
Tercera.-  Els grups municipals amb representació a l’Ajuntament hi seran representats 
per un regidor de cada grup. 
 
Quarta.-   Aquesta Comissió de Treball serà de caràcter consultiu. Poden emetre 
resolucions, propostes, suggeriments i configurar informes. 
 
Quinta.-  Correspondrà a la regidora d'Urbanisme, Mobilitat, Via Pública i Concessions 
executar el procés de constitució d’aquesta Comissió de Treball, a partir de l’aprovació 
d’aquest Decret. 
 
Sexta.-  La periodicitat estable de reunions, serà semestral i excepcionalment i a petició 
de la majoria dels seus integrants, es podrà acordar la celebració de reunions 
extraordinàries.  
 
Sèptima.-  El període de vigència d’aquesta Comissió de Treball finalitzarà en el moment 
que conclogui l’objecte de la mateixa. 
 
Octava.- La composició de la Comissió de Treball, estarà configurada per:  
 
Presidència: 
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• Sra. Marta Camps 
 
Dos participants de l’àrea funcional de l’Ajuntament: 

• Sra. Teresa Serentill, com a directora de l’àmbit 
• Un funcionari municipal de l’àrea d’Urbanisme 

 
Sis participants com a mínim intervinents en l’Audiència: 
Que a proposta de la Presidenta de la Comissió s’amplia a totes les entitats intervinents 
amb la representació d’una persona. 

• 2 representants de l’entitat Candidatura de la Unitat Popular (C.U.P.), com a 
l’entitat promotora de l’Audiència  

• Iniciativa per Catalunya Verds  
• Marea Groga  
• SOS Bressols  
• Secció Sindical CCOO   
• USTEC·STEs   
• ERC  
• Arran Lleida  
• Grup Dones de Lleida  
• AMPA escola Pinyana  
• UGT Terres de LLeida  
• ASSOCIACIÓ AMICS DEL RIU SEGRE  
• Confederació General del Treball  
• Som el que sembrem  
• Assemblea Indignats de Cappont  
• SEPC (Sindicat d'Estudiants dels Països Catalans)  

 
Un representant de cada grup municipal: 

- 1 representant de CiU 
- 1 representant del PP 
- 1 representant del PSC 

 
La Comissió podrà convidar experts, amb veu però sense vot, amb la finalitat de dirimir i 
resoldre problemes tècnics. 
 
Novena.- Ratificar aquesta resolució en la propera sessió plenària municipal”. 
 
 
6.-  DONAR COMPLIMENT A LA INTERLOCUTÒRIA DE DATA 4 -9-2014, DICTADA 
PEL TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE CATALUNYA, SAL A CONTENCIOSA 
ADMINISTRATIVA, SECCIÓ QUARTA, EN EL RECURS NÚM. 14 6/2011 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU, s’acorda aprovar la proposta següent de la regidora de Seguretat, 
Civisme i Règim Interior: 
 
1r. Donar compliment a la Interlocutòria de data 4 de setembre de 2014, dictada pel 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa Administrativa, secció 
quarta, en el Recurs núm. 146/2011, informant a la Sala, de totes les actuacions 
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efectuades fins a la data, per portar a terme l’execució de la sentència núm. 1029/2012, 
les quals es detallen en l’informe de la responsable de Planificació Estratègica de 
Recursos Humans de data 19 de setembre de 2014. 
 
2n. Que es trameti tota la documentació que justifica i acredita totes les actuacions 
efectuades fins a la data per tal de donar compliment a l’esmentada sentència. 
 
3r. Ordenar als òrgans competents de l’Ajuntament de Lleida, la continuïtat, amb la 
màxima celeritat, dels treballs d’elaboració de la relació de Llocs de Treball, per a la 
seva posterior aprovació pel Ple de l’Ajuntament. 
 
 
7.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENA NÇA MUNICIPAL DE 
CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LLEIDA, D’ACORD AMB LA RES OLUCIÓ 577/X, DE 13 
DE MARÇ, DEL PARLAMENT DE CATALUNYA, SOBRE L’INCREM ENT DE LA 
POBRESA I LES DESIGUALTATS  
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU s’acorda aprovar la proposta següent i l’annex presentats per la 
tinent d’alcalde de Seguretat, Civisme i Règim Interior: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança Municipal de Civisme i Convivència 
de Lleida amb el contingut que consta al document annex.  
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, 
mitjançant publicació al BOPL, DOGC, al tauler d’edictes de l’Ajuntament i en un mitjà 
de comunicació escrita diària, i fer l’advertiment que si no és objecte de reclamacions o 
al·legacions durant el termini abans esmentat, es considerarà aprovat definitivament.  
 
3r. Aprovat definitivament l’expedient es trametrà l’acord d’aprovació definitiu i còpia 
íntegra del text aprovat a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, i 
transcorreguts 15 dies des de la tramesa, de3 conformitat amb l’article 65.2 de la 
LRBRL es procedirà a publicar el text íntegre de l’Ordenança al BOPL i un resum al 
DOGC. 
 
4t. Facultar l’alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i execució 
d’aquest acord.  
 
 
ANNEX: Proposta de modificació de l’articulat de l’Ordenança municipal de Civisme i 
Convivència de la ciutat de Lleida. 
 
Els articles de l’Ordenança municipal de Civisme i Convivència de la ciutat de Lleida que 
a continuació es relacionen quedaran redactats de la següent manera:  
 
  
Article 14. Comportament general a la via i als espais públics. 
  
 Es modifica l’article 14.4 que quedarà redactat com segueix:  
 



 
 

 6

a) Es prohibit mantenir relacions sexuals a l’espai públic. 
 
b) Es prohibeix oferir, sol·licitar, negociar o acceptar, directament o 
indirectament, serveis sexuals retribuïts a l’espai públic. 
 
c) Especialment, es prohibeix l’oferiment , la sol·licitud, la negociació o 
l’acceptació de serveis sexuals retribuïts a l’espai públic quan aquestes 
conductes es duguin a terme en espais ubicats en la proximitat de centres 
docents o educatius o de lleure destinats a menors o, en general, zones 
d’esbarjo freqüentades per menors. 
 
En tots els supòsits previstos en els anteriors paràgrafs, els agents de l’autoritat 
actuants derivaran les persones subjecte actiu de les conductes d’oferiment i 
prestació de serveis sexuals descrites als serveis socials i/o a la Comissió 
multidisciplinària per a l’abordatge integral del treball sexual, des d’on informaran 
a les persones afectades de les possibilitats que les institucions públiques i 
privades els ofereixen accions de promoció social, prestant-los a més a més el 
suport que els sigui necessari. 
  
En quant al subjecte actiu de les conductes de sol·licitud  i recepció de serveis 
sexuals, els agents procediran a recordar-li que aquestes pràctiques estan 
prohibides per la present Ordenança i, si no obstant això, la persona o persones 
en qüestió continués amb la seva actitud i no abandonés el lloc, es procedirà a 
formular la corresponent denúncia i posterior incoació d’un expedient 
sancionador. 

 
L’Ajuntament de Lleida impulsarà el treball de la Comissió multidisciplinària 
creada per a l’abordatge integral del treball sexual, amb l’objectiu d’evitar que 
l’oferiment i/o acceptació de serveis sexuals a la via pública incideixi en la 
convivència ciutadana i també per poder atendre de forma adient les persones 
que realitzin aquestes pràctiques. 

 
S’elimina l’article 22, que quedarà substituït per l’article 15, que tindrà el següent 
redactat:  
 
 Article 15. Lluita contra la pobresa o exclusió. 
 

1.- Es vetllarà per evitar l’exercici i la propagació de la mendicitat exercida per 
menors, atès que la inducció de mendicitat a un menor és un il.licit penal.  
 
2.- L’Ajuntament promourà iniciatives ciutadanes i d’entitats de solidaritat i les 
dotarà del suport necessari, amb l’objectiu de resoldre situacions derivades de 
pobresa o exclusió social.  
 
3.- Els agents de l’autoritat podran sol·licitar, si escau, la documentació a les 
persones que exerceixen la mendicitat i adoptar, en cada cas, les mesures que 
siguin procedents en coordinació amb els Serveis Socials i entitats del tercer 
sector, i podrà, si ho estimés convenient i fos possible, conduir les persones que 
practiquin la mendicitat a l’establiment o servei municipal adient, amb la finalitat 
de socórrer i/o ajudar la persona que ho necessiti en allò que sigui possible.  
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Tanmateix, si es detecta que les situacions de pobresa extrema o exclusió 
incideixen en aquestes conductes, s’oferirà la derivació als serveis socials o 
centre sanitari.  

 
 
L’antic article 15 passarà a ésser ara el 16, el 16 a ser el 17, el 17 a ésser el 18 i el 18 a 
ser el 19.  
 
Article 20. (anteriorment art. 19) Consum de substàncies que poden generar 
dependència. 
 
Es modifiquen els apartats següents, de la manera que s’indica:  

 
S’afegeix al final del punt 1: 
Tanmateix, si es detecta que les situacions de pobresa extrema o exclusió incideixen en 
aquestes conductes, s’oferirà la derivació als serveis socials o centre sanitari.  

 
Es modifica la circumstància de la lletra c) del paràgraf 8è dels punt 6.- que quedarà 
com segueix: 
Quan el consum s’exterioritzi de forma grupal i afecti als vianants o demés usuaris dels 
espais públics.  
 
S’afegeix al final de la circumstància d) el següent:   
Tanmateix, si es detecta que les situacions de pobresa extrema o exclusió incideixen en 
aquestes conductes, s’oferirà la derivació als serveis socials o centre sanitari, en cas 
d’intoxicació etílica amb greu perill per a la vida i la integritat física de la persona.  
L’antic article 20 passarà a ésser el 21, l’antic article 21 passa a ser el 22. Els articles 23 
i següents es corresponent amb l’antiga numeració de l’ordenança de civisme.  
 
Article 23. Desallotjament de la via pública. Seguretat. 
 
S’afegeix al final de l’apartat 2.- el següent:  
Els béns es dipositaran en el casal Maranyosa o a l’oficina municipal corresponent, de 
forma separada les de cada persona o, si no es coneix el seu posseïdor, separant-les 
segons la localització en que han estat trobades per facilitar la seva posterior recollida. 
El sistema de recuperació de pertinences de persones sense llar es protocol·litzarà 
conjuntament amb les entitats del tercer sector. 
 
  
Article 27. Prohibicions. 
 
S’afegeix al final de l’apartat 4.- allò que segueix:  
L’Ajuntament promourà la dotació de les instal·lacions o elements que estan destinats 
específicament per a la realització d’activitats  fisiològiques i vetllarà pel seu òptim 
funcionament i manteniment. 
  
S’afegeix al final de l’apartat 5.- el text següent:  
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Tanmateix, si es detecta que les situacions de pobresa extrema o de sense llar que 
incideixin en aquestes conductes resulten no legalitzables per llicència o autorització, 
per la qual cosa no seran objecte de sanció sinó derivades als serveis socials.  
  
S’afegeix al final de l’apartat 6.- el paràgraf següent:  
Els objectes es dipositaran en el Casal Maranyosa o a l’oficina municipal corresponent, 
de forma separada les de cada persona o, si no es coneix el seu posseïdor, separant-
les segons la localització en que han estat trobades per facilitar la seva posterior 
recollida. El sistema de recuperació de pertinences de persones sense llar es 
protocol·litzarà conjuntament amb les entitats del tercer sector. 
 
 
Art. 30.2.- És especialment prohibit.  
 
S’afegeix al final d’aquest paràgraf: 2.- el següent text:  
Tanmateix, les situacions de pobresa extrema o de sense llar que incideixin en les 
conductes indicades en les lletres m), p) i q) anteriors  no seran objecte de sanció sinó 
que s’oferirà la derivació als serveis socials. 
 
  
Article 38. Façanes, finestres i balcons. 
 
Es modifica la lletra b) del punt 1.-, que quedarà com segueix:  
Penjar objectes que agredeixin l’estètica urbana a llocs visibles des de la via pública, en 
les obertures de les cases i baranes de terrats i balcons.  
 
 
Article 53. Publicitat sonora i música al carrer. 
 
S’afegeix un altre paràgraf al final del punt 2.-, amb el text següent: 
No requerirà autorització municipal l’actuació a la via pública de músics que utilitzin 
instruments sense formar part de concerts o actuacions en el marc de festes o 
esdeveniments privats o públics.  
 
Article 102. Infraccions lleus. 
 
El punt 2bis quedarà amb el següent redactat: 
Sol·licitar i rebre serveis sexuals retribuïts a l’espai públic 
 
Article103. Infraccions greus. 
 
El punt 3bis quedarà amb la següent redacció: 
Sol·licitar i rebre serveis sexuals retribuïts a l’espai públic, quan aquestes conductes es 
duguin a terme en la proximitat de centres docents, educatius o de lleure destinats a 
menors o, en general, zones d’esbarjo freqüentades per menors.  
 
Article 104. Infraccions molt greus.  
 
El punt 4bis quedarà redactat de la següent manera:  
Mantenir relacions sexuals a l’espai públic.  
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Article 106. Sancions generals.  
 
Al final del punt 2.- s’afegeix el següent paràgraf:  
Tanmateix, serà considerat un element atenuant trobar-se en situació de pobresa o 
exclusió social. 
 
 
 
8.- RATIFICACIÓ DE L’ADDENDA I AL CONVENI DE COL·LA BORACIÓ ENTRE 
L’INSTITUT RAMON LLULL I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER  DUR A TERME EL 
PROJECTE “DOBLE DIRECCIÓ”, CONCEBUT PEL CENTRE D’AR T LA PANERA I 
EL FRAC DE CÒRSEGA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la presidenta de la Comissió 
Informativa de Cultura, Educació i Esports: 
 
Aprovar la ratificació de l’addenda I al conveni de col·laboració entre l’Institut Ramon 
Llull i l’Ajuntament de Lleida per dur a terme el projecte “Doble direcció”, concebut pel 
Centre d’Art La Panera i el FRAC de Còrsega. 
 
 
 
9.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DEL CONVENI DE COL·LAB ORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL CLUB BILLAR LLEIDA PER A LA CESSIÓ DE LA 
SEU MUNICIPAL SITUADA A L’AV. DE NAVARRA S/N (CAMP D’ESPORTS) I DE 
MODIFICACIÓ D’UN APARTAT DE LA CLÀUSULA TERCERA 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor d’Esports: 
 
1r. Aprovar la pròrroga del conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el Club 
Billar Lleida per al període 2014-2019. 
 
2n. Modificar la part del text de la clàusula tercera mitjançant una clàusula addicional. 
 
 
10.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST  DE 
L’AJUNTAMENT 2014 (II) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2014 (II), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 25 de juliol de 2014 i, exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 144 de data 29 de 
juliol de 2014 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del 
mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb 
caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2014 (II) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
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11.- DONANT COMPTE DELS ESTATS D’EXECUCIÓ DELS PRES SUPOSTOS DE 
L’AJUNTAMENT, OOAA I EMPRESES A 30/06/2014 I INFORM ES DE 
FISCALITZACIÓ POSTERIOR I CONTROL FINANCER A 31/12/ 2013  
 
La corporació resta assabentada del següent: 
 
a) Estat d’execució dels pressupostos i del moviment de la Tresoreria de l’Ajuntament, 
Organismes Autònoms i Empreses Municipals a 30/06/2014, en compliment d’allò 
disposat a l’article 207 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, i article 83 de 
les Bases d’Execució del Pressupost Municipal. 
 
b) Informes de fiscalització posteriors de l’Ajuntament de Lleida, Institut Municipal 
d’Ocupació “Salvador Seguí” i Turisme de Lleida a 31/12/2013 i de control financer a 
31/12/2013 dels ens dependents següents: Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, 
S.L., Centre de Negocis i Convencions, S.A., Llotja Agropecuària Mercolleida, S.A., 
Fundació Privada Lleida 21, Fundació Privada Paisatge Urbà i Fundació Pública 
Teatre de la Llotja. 
 
 
12.- DONANT COMPTE DELS INFORMES SOBRE RESOLUCIÓ DE  
DISCREPÀNCIES (art. 218 del Real decret llei 2/2004 , de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les  hisendes locals) 
 
La corporació resta assabentada del següent: 
 
Dels informes sobre resolució de discrepàncies a que fa referència l’article 218 del 
Real decret llei 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, segons nova redacció a que fa referència la Llei 
27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local.  
 
 
13.- INFORME DONANT COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES AL MIN ISTERI 
D’HISENDA I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES CORRESPONENT AL SEGON 
TRIMESTRE DE 2014, D’ACORD AMB L’ORDRE HAP/2105/201 2, D’1 D’OCTUBRE, 
RELATIU AL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2014 
 
En compliment del que es disposa a l’article 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre, s’ha elaborat l’informe referent a l’actualització de dades d’execució del 
pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del sector de les 
administracions públiques d’aquesta Corporació, corresponents al segon trimestre de 
l’exercici 2014. 
 
Així mateix, l’informe inclou les dades corresponents a l’informe d’avaluació 
actualitzada del compliment de l’objectiu que contempla la Llei orgànica 2/2012 i que 
suposa que el pressupost en execució de les entitats que formen part del sector de les 
administracions públiques d’aquesta Corporació, compleix objectiu d’estabilitat 
pressupostària i la regla de despesa. 
 
En conseqüència, s’acorda: 
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Donar-se per assabentats de l’informe esmentat a què es refereix l’article 16 de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre i de la tramesa al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques de l’esmentada documentació.  
 
 
 
14.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  L’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I L’ASSOCIACIÓ DE NENS AMB CÀNCER PER A L A CESSIÓ D’UN 
LOCAL MUNICIPAL SITUAT A LA PLAÇA SANT JOAN  
 
Atès que en data 5 de setembre de 2014, es va signar un conveni de col·laboració 
entre l’Ajuntament de Lleida i l’Associació de Nens amb Càncer (AFANOC).  
 
Atès que aquest conveni té per objecte la cessió d’us a precari, per part de 
l’Ajuntament de Lleida a l’associació AFANOC, del local municipal situat sota les 
escales de la Plaça Sant Joan de Lleida per dur a terme actuacions concretes. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la cap de Secció de 
Planificació:  
 
“Ratificar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i l’Associació de 
Nens amb Càncer (AFANOC) amb un període de vigència d’un any des de la seva 
signatura”. 
 
 
 
15.- RATIFICACIÓ DE LA PRESENTACIÓ A LA CONVOCATÒRI A DE CONCESSIÓ 
DELS PREMIS REINA SOFIA 2014, D’ACCESSIBILITAT UNIV ERSAL DE 
MUNICIPIS  
 
Atès que en data 25 de setembre de 2014, es va presentar el projecte NOS 
SEGUIMOS MOVIENDO CON TODA LA CIUDADANÍA. LLEIDA S. XXI, a la 
Convocatòria de concessió dels ‘Premios Reina Sofía 2014, de accesibilidad universal 
de municipios, del Ministerio de Sanidad, Servicios Sociales e Igualdad, publicada al 
BOE de 12 d’agost de 2014, regulada per la Resolució de 27 de juny de 2014, del Real 
Patronato de Discapacitat. 
 
Atès que la finalitat d’aquest premis es recompensar als municipis que han dut a terme 
un treball continuat  durant un termini no inferior a cinc anys, en els àmbits 
d’accessibilitat universal de les persones amb discapacitat al medi físic, en el de 
l’educació, de lleure, cultura, esports, transport, turisme i de les noves tecnologies de 
la informació i la comunicació, programat i avaluat. 
 
Atès, totes les accions desenvolupades per l’Ajuntament de Lleida en matèria 
d’accessibilitat. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la cap de Secció de 
Planificació: 
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“Ratificar la presentació del projecte NOS SEGUIMOS MOVIENDO CON TODA LA 
CIUDADANÍA. LLEIDA S. XXI, a la Convocatòria de concessió dels Premis Reina 
Sofia 2014”. 
 
 
16.- APROVACIÓ DEL CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA I LA 
COORDINADORA D’ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE  LLEIDA PER A 
L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL  TEIXIT SOLIDARI  
A LES TERRES DE LLEIDA 2014  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent de la tècnica en Cooperació 
Internacional: 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA 
COORDINADORA D’ONGD I ALTRES MOVIMENTS SOLIDARIS DE LLEIDA PER A 
L’IMPULS D’ESPAIS DE COORDINACIÓ I PARTICIPACIÓ DEL TEIXIT SOLIDARI A 
LES TERRES DE LLEIDA, amb les característiques següents per a l’any 2014 (Annex 
text del conveni). 
 

Subvenció: 10.000€ 

Proveïdor:  Coordinadora d’ONGD i altres Moviments Solidaris de 
Lleida 

NIF G-25562620 
Partida: 05/2323/490.00 

 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES TARIFES, PE R A L’ANY 2015, 
APLICABLES EN LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’ESTACIÓ D’A UTOBUSOS PER 
PART DE LA CONCESSIONÀRIA ESTACIÓN DE AUTOBUSES DE LÉRIDA SA 
(EDALSA) 
 
Amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar la proposta següent de l’Oficialia Major: 
 
1r.- Aprovar la modificació per augment de tarifes del servei de l’Estació d’Autobusos 
de Lleida degut al sobrecost de la despesa corrent com es l’augment de l’energia 
elèctrica, augment pel consum d’aigua potable, augments salarials, neteges, 
manteniments i d’altres, amb el següent quadre tarifari per l’any 2015: 
 
Recorre
gut 
en Km. 

Tarifa 
actual 

Base Incremen
t % 

Nova 
base 

IVA 
21% 

Total 
tarifa 
proposa
da 

Tarifa en 
€ 
arrodoni
da 

0-5 0,10 0,08
5 

--- 0,08
5 

0,01
8 

0.103 0,10 

6-10 0,24 0,19
8 

2,52 0,20
3 

0,04
3 

0,246 0,25 

11-20 0,28 0,23 5,86 0,24 0,05 0,296 0,30 
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1 5 1 
>21 0,34 0,28

1 
4,63 0,29

4 
0,06
2 

0,356 0,36 

Guixetes 14,50      15,00 
 
2n.- Notificar aquest acord, a la Generalitat de Catalunya, Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques, Direcció General de Ports i Transports, Servei Territorial 
de Lleida, per tal que aprovi la modificació de les tarifes, per a l’any 2015, aplicables 
en la prestació del servei d’Estació d’Autobusos per part de la concessionària 
ESTACION DE AUTOBUSES DE LÉRIDA,SA (EDALSA).  
 
3r.- Facultar l’alcalde per procedir a la firma tots els documents necessaris per a 
l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
4t.- Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
18.- APROVACIÓ DEL DOCUMENT D’AVANÇ DEL PLA D’ORDEN ACIÓ 
URBANÍSTICA MUNICIPAL DE LLEIDA 2015, PER TAL DE SO TMETRE’L A 
INFORMACIÓ PÚBLICA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, amb  15 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups municipals de CiU i PP,  que suposa el 
vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. Aprovar el document d’Avanç del Pla d’ordenació urbanística municipal de Lleida 
2015, promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini de 2 mesos per tal que es 
pugui consultar la documentació i formular els suggeriments i alternatives que es 
considerin convenients. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
4t. Trametre la documentació de l’Avanç del Pla d’ordenació urbanística municipal de 
Lleida 2015 al Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, 
als efectes que es puguin emetre l’informe urbanístic i territorial i el document de 
referència d’acord amb l’article 86.bis i a la disposició transitòria divuitena del Text 
refós de la Llei d’urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la  Llei 3/2012, del 22 de febrer. 
 
 
19.- ADHESIÓ DE LA CIUTAT DE LLEIDA A LA INICIATIVA  EUROPEA 
“ALCALDES PER L’ADAPTACIÓ” – PLA D’ADAPTACIÓ AL CAN VI CLIMÀTIC DEL 
MUNICIPI DE LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la proposta següent del regidor de Medi Ambient i 
Horta: 
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1r. provar l’adhesió de la ciutat de Lleida a la iniciativa europea “Alcaldes per 
l’Adaptació“. 
 
2n. Aprovar l’adhesió a la “Declaració de Vilanova i la Geltrú per l’adaptació als efectes 
del canvi climàtic en el territori i el litoral” promoguda per la Xarxa de Ciutats i Pobles 
cap a la Sostenibilitat. 
 
3r. Iniciar l’elaboració d’una estratègia d’adaptació local global per a Lleida i integrar 
l’adaptació al canvi climàtic al planejament municipal. 
 
4t. Notificar  aquesta adhesió a la Unió Europea. 
 
 
 
20.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN DEFENSA DE  LA FRUITA DE 
LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Exigir una defensa clara i ferma per part del govern de l’Estat i la Generalitat del 
sector de la fruita de les terres de Lleida davant la Unió Europea.  
 
2n. L’Ajuntament de Lleida continuarà donant el seu suport als afectats amb iniciatives 
polítiques així com amb recursos tècnics i administratius municipals. 
 
3r. Instar al Govern de l’Estat espanyol a activar mesures urgents per solucionar els 
danys mitjançant exempcions fiscals en l’IRPF, IVA, IBI, Seguretat Social, ampliació 
del termini màxim d’amortització de les inversions i qualsevol altra que es pugui 
arbitrar vinculada a la Llei 3/2010, de mesures urgents per pal·liar danys produïts per 
incendis forestals i altres catàstrofes naturals. 
 
4t. L’Ajuntament de Lleida reforçarà les actuacions destinades a potenciar els nostres 
cultius i de manera especial la fruita dolça de les terres de Lleida. 
 
5è. L’Ajuntament de Lleida facilitarà i incentivarà la participació dels productors de 
fruita en els mercats de l’hort a taula i potenciarà el distintiu oficial dels productors que 
estableix el Decret de Venda de Proximitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
6è. L’Ajuntament de Lleida des dels diferents àmbits municipals donarà a conèixer els 
beneficis del consum de fruita per a la salut individual i col·lectiva i col·laborarà amb 
les actuacions que fa el Govern de la Generalitat en el Pla de Consum de Fruita a les 
Escoles. 
 
7è. Donar a conèixer entre tots els lleidatans aquestes iniciatives. 
 
8è. Traslladar aquesta moció a la conselleria d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, 
Alimentació i Medi Natural i al Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Natural així 
com als sindicats agraris. 
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21.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DE LA  DECLARACIÓ DE 
LLEIDA COM A CIUTAT SOLIDÀRIA AMB L’ALZHEIMER 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Donar suport a la iniciativa de la Confederación Española de Asociaciones de 
Familiares de Personas con Alzheimer y otras Demencias, (CEAFA), tot sumant la 
ciutat de Lleida com a “Ciutat solidària amb l’Alzheimer”. 
 
2n. Traslladar aquesta iniciativa a la resta d’Ajuntaments de les comarques de Lleida 
per tal de reforçar, a nivell institucional, el suport cap a la sensibilització i la 
conscienciació social, institucional i política ver aquest problema sociosanitari de 
primera magnitud.  
 
3r. Fomentar la participació del col·lectiu Alzheimer en els consells de salut de caire 
polític i social de la ciutat de Lleida per tal de tenir una visió real i directa de la 
problemàtica d’aquest col·lectiu i poder actuar en conseqüència. 
 
4t. Instar els Govern de l’Estat i de la Generalitat perquè apostin per la creació i 
promoció de centres de referència per a la investigació sociosanitària de la malaltia de 
l’Alzheimer i, al mateix temps, que encarreguin la creació d’un cens fiable de persones 
afectades per aquesta malaltia i altres demències que permeti mesurar l’abast 
d’aquestes afectacions per activar les mesures i els recursos necessaris.  
 
 
 
22.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER A LA CREAC IÓ DE LA FIGURA 
DE CONCILIADOR CÍVIC NOCTURN  
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent.  
 
 
 
23.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER A LA REDAC CIÓ D’UN 
PROJECTE D’ACTUACIÓ SOBRE LES MURALLES DEL CONJUNT 
MONUMENTAL DEL TURÓ DE LA SEU VELLA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida, en el marc del Consorci del Turó de la Seu Vella, redactarà 
un projecte d’actuació a les muralles del Conjunt Monumental del Turó de la Seu Vella 
per garantir el seu manteniment. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida, en el marc del Consorci del Turó de la Seu Vella, elaborarà 
un calendari d’actuació amb els corresponents recursos econòmics que permetin 
assegurar aquest manteniment, fixant com a primera actuació la conservació de la 
muralla nord, confrontant amb la Ronda de Sant Martí i Camp de Mart.  
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24.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CiU I PP RELATI VA A LA 
RECLASSIFICACIÓ PROFESSIONAL DELS AGENTS I CAPORALS  DEL COS DE 
LA GUÀRDIA URBANA  
 
Vista la moció presentada pels grups municipals de CiU i PP, amb 12 vots a favor dels 
grups municipals de CiU i PP i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC, es 
rebutja aquesta proposta, el contingut de la qual és el següent: 
 
1r. Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya que es duguin a terme les 
modificacions legals que siguin necessàries per tal que els agents i caporals de 
l’escala bàsica de les policies locals de Catalunya es classifiquin, a efectes 
administratius de caràcter econòmic, en el grup C1. 
 
2n. Instar a l’Ajuntament de Lleida a que efectuï la reclassificació professional dels 
agents i caporals de la Guàrdia Urbana de Lleida, a efectes econòmics, en el grup C1.  
 
3r. Deduir del complement específic de la corresponent relació de llocs de treball, 
resultant de la classificació en el grup C1, la diferència retributiva del sou base perquè 
aquesta mesura no comporti un increment en les retribucions dels funcionaris. 
 
4t. Donar trasllat dels presents acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, als 
grups polítics del Parlament de Catalunya i a la secció sindical de CC.OO. de 
l’Ajuntament de Lleida. 
 
 
25.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT DEL MÓN LOCAL A LA 
CONVOCATÒRIA DE LA CONSULTA SOBRE EL FUTUR POLÍTIC DE 
CATALUNYA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i del PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Mostrar el suport a la convocatòria de la consulta del 9 de novembre de 2014, per 
decidir lliurement el futur de Catalunya dins l’exercici dels nostres drets democràtics i 
prendre el compromís de l’Ajuntament de Lleida amb la realització de la mateixa, 
facilitant tots els recursos i les eines necessàries per fer-la possible, fent una crida a la 
participació, amb el benentès que es celebrarà legalment.  
 
2n. Donar ple suport al president i al govern de la Generalitat, al Parlament de 
Catalunya i als partits polítics que donen suport a la convocatòria i a la materialització 
de la consulta del 9 de novembre dins el marc legal que és la Llei 10/2014, del 26 de 
setembre, de consultes populars no referendàries i participació ciutadana, aprovada 
pel Parlament de Catalunya, ja que respon a la voluntat majoritària del poble català i 
dels seus representants. 
 
3r. Comunicar aquest acord en el període de 5 dies des de la seva aprovació al 
president de la Generalitat de Catalunya i a la presidenta del Parlament de Catalunya i 
als grups parlamentaris. També a l’Associació de Municipis per la Independència (AMI) 
i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM) qui ho trametran de forma conjunta al 
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president del Govern Espanyol, al president del Congrés dels Diputats, al secretari 
general de les Nacions Unides, al president del Parlament Europeu, al president del 
Consell de la UE i al president de la Comissió Europea. 
 
 
 
26.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER A LA RETI RADA DEL RECURS 
D’INCONSTITUCIONALITAT A LA LLEI DE CONSULTES POPUL ARS NO 
REFERENDÀRIES I D’ALTRES FORMES DE PARTICIPACIÓ CIU TADANA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda 
aprovar el primer punt amb el contingut següent: 
 
“1r. Demanar al Govern de l’Estat la retirada dels recursos d’inconstitucionalitat 
presentats contra la celebració de la consulta”. 
 
Igualment, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup 
Municipal del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda aprovar la resta 
de punts de la moció que tot seguit es transcriuen: 
 
“2n. La recerca d’un acord polític entre els governs de Catalunya i Espanya que 
respecti la legalitat i que permeti la celebració d’una consulta sobre el futur de 
Catalunya. 
 
3r.  Instar al Govern de l’Estat a que iniciï les negociacions amb tots els grups polítics 
per a iniciar el procés de reforma constitucional que garanteixi més autogovern, el 
reconeixement dels elements essencials de la nació catalana i un nou acord de 
finançament just. 
 
4t.  Comunicar als governs Espanyol i Català aquest acord”. 
 
 
27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE REBUIG  CON TRA LA DECISIÓ 
DEL TRIBUNAL CONSTITUCIONAL DE SUSPENDRE CAUTELARME NT LA 
CONVOCATÒRIA DE CONSULTA SOBRE EL FUTUR POLÍTIC DE CATALUNYA 
DEL 9 DE NOVEMBRE DE 2014 
 
Vista la proposta presentada pel Grup Municipal de CiU, es decideix votar-la de 
manera diferenciada entre els diversos punts de la part dispositiva. Els ponents retiren 
el punt tercer que queda sense contingut. 
 
Sotmès a votació el punt primer de la moció, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida demana al Govern de l’Estat la retirada dels recursos 
d’inconstitucionalitat presentats contra la celebració de la consulta”. 
 
Sotmesos a votació els punts segon i quart de la proposta, es produeix el següent 
resultat: 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU, 6 vots en contra del Grup Municipal 
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del PP i 15 abstencions del Grup Municipal del PSC. Com sigui que el nombre de vots 
a favor no és superior al nombre de vots en contra, s’han de considerar rebutjats els 
punts que tot seguit es transcriuen: 
 
“2n. L’Ajuntament de Lleida mostra el seu suport al Parlament de Catalunya  per la 
interposició del recurs contra la decisió del Tribunal Constitucional de suspendre 
cautelarment la convocatòria de consulta sobre el futur polític de Catalunya del 9 de 
novembre de 2014.  
.../... 
 
4t. L’Ajuntament de Lleida dóna suport al Parlament de Catalunya en el nomenament 
dels membres de la comissió de control de les consultes populars, com a òrgan que ha 
de vetllar perquè les consultes populars no referendàries s’ajustin als principis, les 
regles i els requisits establerts en la Llei”. 
 
Atenent el seu caràcter instrumental, es considera aprovat el punt següent: 
 
“5è. Comunicar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya i a la 
presidenta del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris. També a l’Associació 
de Municipis per la Independència (AMI) i a l’Associació Catalana de Municipis (ACM). 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC DENOMINADA  “ VOLEM VOTAR” 
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent.  
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 6.  Donar compliment  a la interlocutòria  de data 4-9-2014, dictada pel 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala Co ntenciosa Administrativa, 
sessió quarta, en el recurs núm. 146/2011 
 
El Sr. Vilella  explica que el seu grup votarà favorablement la proposta presentada per 
donar compliment a la interlocutòria de data 4-9-2014, dictada pel Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya. Malgrat això, exigeixen a l’equip de govern que es compleixi, de 
manera curosa, la sentència dictada per aquest òrgan, ja que la interlocutòria ha requerit 
explicar i justificar les actuacions fetes. Llegeix la part de la Resolució relativa a la 
compensació de les hores de treball que excedeixen de la jornada laboral legalment 
prevista. La Sentència preveia que calia pagar com a hores extraordinàries l’ampliació 
de la jornada laboral, i que havia d’anul·lar uns complements salarials diferents per 
aquesta feina. Les retribucions encara són les mateixes aplicant un complement 
personal transitori. El PP exigeix l’estricte compliment de les resolucions judicials. Fa 
anys que aquest grup demana que sigui completada la relació de llocs de treball (RLT) 
que molt possiblement podria haver resolt aquest tipus de conflictes.  
 
La Sra. Obis  explica que el Grup de CiU entén que cal donar compliment a la 
Interlocutòria i destaca que en algun dels raonaments jurídics es planteja que alguna de 
les actuacions fetes podria considerar-se com un acte que pretén evitar el compliment 
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de la Sentència. Diu que hem tingut diverses oportunitats de fer les coses bé o, si més 
no, millor. L’any 2010 es va aprovar l’acord de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament i el mes de desembre d’aquell any l’alcalde es va comprometre a tenir feta 
la RLT al juny de 2011. Amb el nou conveni vàrem tenir una nova oportunitat de fer 
aquesta relació. La tercera oportunitat va arribar quan es va decidir prorrogar el conveni 
anterior, sense encarar definitivament el problema i agilitzar la confecció de la relació. 
Molts treballadors públics poden veure afectats els seus drets retributius per l’anul·lació 
dels factors 1 i 5. Pregunta si els empleats de l’Ajuntament perdran retribucions per 
aquest fet. Espera que aquesta resolució de donar compliment a la Sentència no sigui 
una nova declaració d’intencions, sinó que sigui efectiva. L’execució de la sentència no 
és fàcil i així ho reconeix el Tribunal. Malgrat això, no queda justificada la manca 
d’activitat de l’Ajuntament. Recorda que el Grup de CiU es va abstenir l’any 2010 en 
l’aprovació del pacte de condicions de treball i també es va abstenir en la ratificació del 
decret de març de 2013. Espera que la relació i la justificació de les actuacions a fer 
siguin efectives.  
 
La Sra. Mestres  agraeix els vots favorables i les abstencions. Explica que la 
Interlocutòria demana que informem del que estem fent respecte a l’execució de la 
sentència. Mitjançant l’acord d’avui manifestem a la Sala del TSJC que estem complint 
la Sentència tot i que és complexa (tal com ho reconeix el Tribunal). Els acords 
impugnats provenen del conveni de l’any 2009, sobre el qual es va declarar la 
inadequació d’alguns conceptes. El TSJC ha d’entendre que fer aquestes modificacions 
sense més afectarien el 70% de les retribucions de 250 treballadors de la plantilla. Està 
segura que tots els grups municipals no volen que aquests treballadors perdin 
retribucions econòmiques, quan estan fent una jornada de 40 hores setmanals. En la 
nostra resposta al Tribunal, tal com ens demanen, s’explica tota la feina que s’ha fet fins 
ara. S’expliquen les limitacions pressupostàries que ens fixa la llei. Estem treballant la 
RLT i tenim el catàleg de llocs de treball que ens permetrà fer la Relació. La Paeria té 
uns 400 llocs de treball diferents, amb diverses catalogacions i estructures de 
complement específic. A aquest nombre cal afegir altres 46 llocs de treball diferents 
provinents dels organismes autònoms dissolts. L’elaboració de l’organigrama corporatiu 
de la Paeria determina que a aquesta estructura es pugui aplicar criteris unitaris. Hi ha 
creat un grup amb els representants sindicals per treballar la RLT. A començament del 
mes de setembre es va lliurar als representants sindicals una part d’aquesta Relació que 
ha de ser negociada. La RLT és l’instrument per al compliment de la Sentència i el 
compliment es veurà plasmat en la Relació. No volem perjudicar 250 treballadors de la 
Paeria quan podem aconseguir complir la Sentència amb la RLT. Estem negociant la 
RLT amb els sindicats i cal considerar que les Lleis de PGE estableixen limitacions 
retributives que limiten l’increment de la massa salarial. Creu que el TSJC entendrà que 
la feina que estem fent va pel bon camí. 
 
El Sr. Vilella  està d’acord amb la Sra. Mestres, però demana la màxima celeritat 
possible per evitar situacions com aquesta.  
 
La Sra. Obis  diu que la Interlocutòria no demana només informació, sinó que es 
demostri el que s’ha fet i que s’executi la Sentència. El Tribunal insisteix en el fet que la 
complexitat de l’execució no justifica dos anys de retard. 
 
La Sra. Mestres  diu que no entrarà a analitzar el fons de la sentència. La Interlocutòria 
demana que es detallin i es justifiquin totes les actuacions que l’Ajuntament ha portat a 
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terme. Cal donar compte dels treballs que la Corporació ha fet fins a la data per 
executar la Sentència.   
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i PP i 6 abstencions del Grup de CiU.  
 
  
 
Punt núm. 7. Aprovació inicial de la modificació de  l’Ordenança municipal de 
civisme i convivència de Lleida, d’acord amb la res olució 577/X, de 13 de març, del 
Parlament de Catalunya, sobre l’increment de la pob resa i les desigualtats  
 
El Sr. alcalde  agraeix la participació en la redacció d’aquesta proposta de totes les 
entitats del tercer sector que hi van col·laborar, especialment Arrels – Sant Ignasi, 
l’Associació Antisida i el Col·legi d’Advocats. Aquestes entitats han tingut la sensibilitat 
suficient per demanar a l’equip de govern de la Paeria que adaptés l’Ordenança 
municipal de civisme i convivència de Lleida, a les Resolucions de lluita contra la 
pobresa adoptades pel Parlament de Catalunya. 
 
El Sr. Vilella  explica que en les comissions informatives es van abstenir de votar, 
perquè havien presentat tres esmenes. Ahir mateix la Sra. Mestres els va dir que durant 
el període d’al·legacions serien acceptades les esmenes esmentades. Per això 
canviaran el sentit del vot i ho faran a favor. Explica les esmenes presentades. Una  feia 
referència a vetllar per la detecció dels casos d’exercici de la mendicitat per menors i 
incapaços en tant que és un il·lícit penal. Una altra a la no-sanció de l’exercici de la 
mendicitat si es detecten casos de pobresa extrema. La tercera feia referència a la 
consideració d’infracció molt greu de la utilització de persones per a la pràctica de la 
mendicitat, per tal d’evitar les màfies que utilitzen persones per exercir-la.  
 
El Sr. Zaballos  explica que durant el període d’al·legacions tenen previst presentar-ne 
algunes per millorar el redactat de la proposta, ja que presentaran al·legacions i 
s’abstindran de votar.  
 
La Sra. Mínguez  explica que l’Ordenança afecta qüestions directament relacionades 
amb Serveis Socials. Agraeix les entitats del tercer sector que han col·laborat en la 
redacció de la modificació. Aquesta és la primera de les propostes aprovades en el 
darrer Ple de l’estat de la ciutat a la qual es dóna compliment. Diu que les esmenes dels 
grups de l’oposició que suposin millorar el redactat seran benvingudes. Agraeix el suport 
a fer aquesta Ordenança més sensible a la situació actual de pobresa que estem patint.  
 
El Sr. alcalde  diu que aquesta adaptació pretén que mai es relacionin les situacions de 
pobresa amb els actes incívics. Es mantenen totes les obligacions de civisme, però, 
l’ordenança mai les relaciona amb situacions de pobresa. Diu que les al·legacions que 
es puguin presentar seran considerades.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i PP i 6 abstencions del Grup de CiU.  
 
 
 
Punt núm. 18. Aprovació del document d’avanç del Pl a d’ordenació urbanística 
municipal de Lleida 2015, per tal de sotmetre’l a i nformació pública  
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El Sr. alcalde  destaca la importància d’aquest punt de l’ordre del dia, pel qual se sotmet 
a aprovació l’Avanç del Pla d’ordenació urbana municipal (POUM). Avui també ha estat 
important aprovar la modificació de l’Ordenança de civisme per adaptar-la a les 
resolucions del Parlament de Catalunya sobre la pobresa. Igualment serà molt important 
el Ple d’avui en tant que es debatran diverses mocions sobre la consulta.  
Sobre l’Avanç del POUM vol agrair la bona feina duta a terme per l’Àmbit d’Urbanisme, 
presidit per la Sra. Camps, amb la direcció de la Sra. Serentill i amb la coordinació dels 
Srs. Blanch i Cequier, amb tots els seus equips tècnics. També felicita l’equip de la UdL 
a qui s’ha encarregat l’elaboració dels estudis tècnics sobre població, horta, activitat 
econòmica, etc. Explica que avui s’aprova la primera fase del procediment, que 
correspon a l’Avanç. Es posarà a informació pública durant el període que resta fins a 
final d’any a l’EMBA i a la xarxa. D’aquest Avanç s’han fet 17 presentacions a diversos 
col·lectius (ho explica) que han fet arribar la informació a 244 entitats i a 467 persones. 
L’agenda política del país fa que un tema tan important com aquest passi gairebé 
desapercebut. Recorda que situacions com aquesta es van donar al nostre Ajuntament 
al final de la transició democràtica, amb la plaça de la Paeria i aquest saló de sessions 
ple de ciutadans interessats en l’ordenament del creixement de la ciutat dels següents 
15 anys. Espera i desitja que la ciutadania faci observacions, comentaris, propostes i 
al·legacions a l’Avanç que ara serà exposat al públic. Totes aquestes aportacions seran 
estudiades i el Pla serà sotmès a aprovació inicial per la propera corporació, atès que en 
aquesta qüestió cal ser especialment curosos en l’aplicació dels principis de prudència 
política. Espera que el període d’exposició al públic sigui ric en participació i en debat 
polític. Aquest Avanç presenta un model de ciutat determinat. El POUM orienta la ciutat 
de Lleida cap a un model de ciutat capital (en equipaments, serveis i oportunitats); cerca 
la integració entre el món rural i el món urbà; aposta per la qualitat de vida i la cohesió 
social; vol plantejar una ciutat educadora també en el disseny urbà; busca un model de 
ciutat que lideri un espai metropolità, en un concepte de ciutat-regió i integrada en la 
xarxa de ciutats de Catalunya i de la nostra àrea mediterrània en la qual juguem un rol 
de capitalitat.  
 
El Sr. Vilella  diu que amb l’aprovació d’aquest document es dóna oficialment el tret de 
sortida al nou planejament urbà després de l’aprovació (l’any 2011) dels documents 
d’inici i formulació del programa de participació ciutadana. L’Avanç del Pla que ha de 
dissenyar la Lleida dels propers 15 anys defineix els objectius i els criteris generals del 
planejament i estableix cinc objectius estratègics. Primer, assegurar el creixement 
ordenat de la ciutat. Segon, acabar la connexió dels barris amb la xarxa urbana. Tercer, 
assegurar la qualitat de vida dels ciutadans en habitatge, mobilitat i accés als serveis i 
els espais públics. Quart, assegurar el creixement econòmic. Cinquè, integrar l’espai 
urbà amb l’horta i els espais verds de la ciutat. Els dos primers punts són bàsics per 
assegurar un creixement de la ciutat integrador i modern que garanteixi la qualitat de 
vida de la ciutadania. Encara no disposem de dades prou concretes sobre les 
actuacions previstes en punts estratègics com l’Horta o el Centre Històric. Tampoc 
sabem quin peatge es vol fer pagar als constructors, en forma d’inversions, en el Centre 
Històric. Som davant el començament d’un llarg procés fins l’aprovació definitiva del 
POUM en el proper mandat. L’Avanç és un document bàsic que estructura elements 
definitoris per a la vertebració de la ciutat. La complexitat del document ens obliga a ser 
prudents i a no posicionar-nos fins a conèixer-lo en profunditat. Per aquest motiu, i 
perquè no descarten fer aportacions, avui s’abstindran de votar la seva aprovació.  
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El Sr. Zaballos  destaca la importància d’adoptar decisions sobre el disseny de la ciutat 
dels propers 15 anys, és un dels temes realment importants, no només pels grups 
municipals, sinó per tota la societat lleidatana, que ha de participar i compartir la decisió. 
El projecte de ciutat l’hem de fer tots plegats. Agraeix les explicacions tècniques que 
se’ls han facilitat, especialment pel Sr. Blanch. Destaca especialment l’aposta per un 
model de consolidació (no d’expansió) en tant que suposarà una millora de la qualitat de 
vida dels veïns. Durant el període d’exposició al públic faran al·legacions i aportacions, 
ja que  aquesta qüestió els ocupa i els preocupa. Agraeix la tasca que es fa i el seu 
caràcter transversal. Anima la ciutadania que participi en el procés d’exposició al públic i 
hi faci aportacions. La ciutat dels propers 15 anys ha de ser la de tots els ciutadans i 
ciutadanes.  
 
La Sra. Camps  agraeix el suport dels grups de l’oposició, atès que entén l’abstenció 
com un vot de confiança. També vol que consti el seu agraïment a tot l’equip tècnic 
d’Urbanisme que ha participat en la redacció de l’Avanç, i que ha estat format 
majoritàriament per persones de la Paeria amb el suport extern de la UdL i altres 
especialistes. També vol esmentar l’agraïment als tècnics de Participació Ciutadana i de 
Coordinació de barris per la gran tasca que han fet en el procés de participació prèvia. 
Explica que l’Avanç és molt concret en alguns punts com en el cas de la definició de les 
actuacions a fer al Centre Històric (amb 23 àmbits d’actuació, rehabilitació, millora, 
connexió, etc.).  Encoratja tothom que participi en el procés, per tal que puguem tenir un 
òptim Pla d’ordenació. L’opció de l’equip de govern és que el Pla no sigui expansionista 
perquè els temps no són els mateixos que aquells en què es van redactar els cinc plans 
d’ordenació urbanística anteriors. El Pla ha de cercar la sostenibilitat, aprofitant el sòl 
que hi ha, ja que tenim molt sòl urbà i urbanitzable. Es proposa un creixement molt 
moderat, centrat essencialment en el nou sòl industrial, logístic i terciari, amb un petit 
creixement residencial en les àrees finals de Mangraners i Rufea. S’aposta clarament 
per donar un nou tractament al sòl agrícola proper al sòl urbanitzable, amb una ronda 
verda al voltant de la ciutat. També s’aposta per una millora de la connexió entre les 
rondes (interiors i exteriors) de la ciutat.    
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup del PSC i 12 abstencions dels grups de CiU i PP. 
  
 
Punt núm. 22.  Moció del Grup Municipal del PP per a la creació de la figura del 
conciliador nocturn 
 
La Sra. Batalla  explica que el seu grup tenia intenció de defensar una moció per la 
creació a la ciutat de la figura del conciliador cívic nocturn, que actualment es troba 
implantada amb èxit en altres ciutats. Els agents cívics actuen com a ajudants de la 
Guàrdia Urbana i vetllen pel correcte manteniment de les normes de civisme, per 
millorar la qualitat de vida i la cohesió social. Aquesta activitat podria ser molt 
beneficiosa en les zones d’oci de la ciutat, i fa compatible l’oci i el descans de veïns. 
Comenta les queixes veïnals de la Zona Alta o de Gardeny en relació amb les molèsties 
produïdes pels locals d’oci o pels seu usuaris. Des de la Regidoria de Benestar Social 
se’ls ha informat sobre el projecte “nits Q Lleida”, que proposa un programa educatiu, 
una plataforma de participació i un voluntariat en promoció de la salut. També inclou 
campanyes de sensibilització, en les quals es promou el respecte al descans dels veïns 
i el civisme. El Grup del PP entén que el contingut de la moció no és incompatible amb 
el projecte abans esmentat (pot ser, fins i tot, complementari). Tanmateix donaran un vot 
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de confiança al projecte i retiraran la seva proposta, de manera provisional, en espera 
dels resultats del projecte en els propers mesos. 
 
El Sr. Yuguero  agraeix la retirada de la moció. Creu que cal adoptar mesures per 
afavorir la convivència entre el col·lectiu de joves que surten de festa i que la 
participació d’altres joves i de professionals de la salut ho fa molt més efectiu. Aquest 
projecte ha estat premiat a escala europea per la bona resposta que ha tingut. 
Continuaran treballant en aquesta línia. Agraeix que s’hagin fet propostes de millora i 
valora molt positivament la preocupació del Grup del PP per l’oci saludable dels joves de 
la ciutat.  
 
La proposta es retira pels proponents.  
 
 
Punt 23. Moció del Grup Municipal del PP per a la r edacció d’un projecte 
d’actuació sobre les muralles del conjunt monumenta l de la Seu Vella 
 
La Sra. Camps  demana que es reculli en la proposta una esmena in voce, pactada amb 
el Sr. Vilella, en la qual es faci constar en els dos punts de la part dispositiva, que 
l’Ajuntament de Lleida actuarà “...en el marc del Consorci del Turó de la Seu Vella...”. 
Aquest afegit s’incorpora en el benentès que l’Ajuntament forma part del Consorci i que 
no pot actuar conjuntament amb un ens del qual ja forma part.  
 
El Sr. Vilella  està totalment d’acord amb aquestes esmenes, atès que l’objectiu de la 
proposta és garantir el manteniment de les muralles del conjunt monumental, i els 
afegits no desvirtuen en cap moment aquest objectiu.   
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 24. Moció dels grups municipals de CiU i PP relativa a la reclassificació 
professional dels agents i caporals del cos de la G uàrdia Urbana 
 
El Sr. Padilla  diu que l’objectiu d’aquesta moció es concreta en tres punts. El primer, de 
caràcter més general, que demana a la Generalitat que modifiqui la normativa 
corresponent per tal que els agents i caporals de l’EB de les policies locals de Catalunya 
es classifiquin, a efectes administratius de caràcter econòmic, com a Grup C1. Explica 
que en aquests moments només 2 comunitats autònomes (Catalunya i Madrid) no han 
legislat sobre aquesta qüestió. El Parlament, en la Comissió d’Interior del passat 3 
d’abril, va aprovar aquesta mesura d’igualtat en relació amb els policies autonòmics i 
estatals i de gairebé totes les policies locals. La segona pretensió és que l’Ajuntament 
faci la reclassificació professional d’agents i caporals de la Guàrdia Urbana, a efectes 
econòmics, en el Grup C1. Altres ajuntaments ho han fet (els esmenta). Una tercera 
pretensió és que aquesta mesura no sigui un cost per a l’Ajuntament (llegeix la part 
dispositiva integra). La moció respon a la petició del sindicat CCOO; el sindicat pretén 
un reconeixement professional, no el fet de cobrar més.  
 
El Sr. Vilella  explica també que han recollit la proposta de la secció sindical de CCOO,   
perquè pensen que és just fer aquesta reclassificació professional. Cal reconèixer la 
tasca abnegada dels agents de la policia local que garanteix la seguretat i el benestar 
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de la ciutadania; també reconeix la capacitat de la Guàrdia Urbana en coordinar-se amb 
la resta de cossos policials tal com s’ha pogut comprovar recentment. També destaca 
que aquesta reclassificació s’ha dut a terme en gairebé totes les comunitats autònomes 
de l’Estat. Facilita aquesta aplicació el fet que la reclassificació no ha d’implicar un 
increment de les retribucions en còmput anual. Creu que la Generalitat demora la 
reclassificació i la millora de les policies locals a Catalunya i cal fer-la possible.  
 
El Sr. alcalde  diu que mai ha vist una reclassificació que no suposi costos majors per a 
l’entitat que ho ha fet.  
 
La Sra. Mestres  manifesta que es van quedar sorpresos quan van rebre aquesta moció, 
a instància de CCOO. L’equip de govern té una relació amb els sindicats que preveu 
que puguin presentar les propostes que considerin adients. Votaran en contra, perquè 
tot allò que es demana ja es fa. Hi ha un acord de reestructuració adoptat amb la 
representació sindical de la Guàrdia Urbana en què són presents UGT, CCOO i CSIF i 
que està aprovat i signat amb data 2 d’abril de l’any 2009. En aquell acord es reconeix 
l’esmentada reclassificació al Grup C1, fins i tot en l’àmbit econòmic (amb efectes 
retroactius des del dia 1 de gener d’aquell any). No entén què es demana en la moció. 
Tot i això, explica que hi ha dues comunitats autònomes que no ho apliquen en la 
normativa reguladora de les policies locals: Catalunya i Madrid. Depèn del Parlament de 
Catalunya que es modifiqui la Llei de policies locals i quan la norma estigui aprovada 
nosaltres ens adaptarem a la nova legislació. L’acord de retribucions segons el Grup C1 
està signat per tots els sindicats, condicionat al fet que en el moment en què s’aprovi la 
modificació pel Parlament es redistribuiran les retribucions tal com fixi la norma.  
 
El Sr Padilla  demana a l’equip de govern que voti favorablement el punt primer, si estan 
d’acord en el fet que el Parlament modifiqui la normativa, que també compta amb el 
vistiplau del PSC. Creu que hi ha contradicció entre la intervenció del Sr. alcalde i la de 
la Sra. Mestres pel que fa al possible cost de la reclassificació. No estem parlant de més 
retribucions, sinó de reconeixement professional.  
 
El Sr. alcalde  diu que no hi ha contradicció. Qualsevol reclassificació implica costos; la 
Sra. Mestres ha explicat que aquests costos ja estan descomptats.  
 
El Sr. Vilella  diu que el sorprèn que no concordi el que ha manifestat la Sra. Mestres 
amb el fet que CCOO hagi propiciat aquesta moció en la qual demana la reclassificació. 
També planteja el fet que altres ajuntaments hagin aplicat aquesta mesura, tot i que la 
Sra. Mestres diu que les corporacions locals no tenim competències fins que no 
modifiquin la Llei. També demana que es voti de manera unànime el primer punt de la 
moció, ja que demana una regulació d’aquesta qüestió.  
 
Es rebutja la moció amb 15 vots en contra del Grup del PSC i 12 vots a favor dels grups 
de CiU i del PP:  
 
Debat conjunt dels Punts números 25, 26, 27 i 28: M oció del Grup Municipal de 
CiU de suport del món local a la convocatòria de la  consulta sobre el futur polític 
de Catalunya; Moció del Grup Municipal del PSC per a la retirada del recurs 
d’inconstitucionalitat a la Llei de consultes popul ars no referendàries i d’altres 
formes de participació ciutadana; Moció del Grup Mu nicipal de CiU de rebuig 
contra la decisió del Tribunal Constitucional de su spendre cautelarment la 
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convocatòria de consulta sobre el futur polític de Catalunya del 9 de novembre de 
2014 i Moció del Grup Municipal del PSC denominada “volem votar” 
 
El Sr. alcalde  explica que es farà un debat conjunt de les quatre mocions presentades, 
tot i que la votació es farà sobre les tres que està previst que es mantinguin (atès que el 
PSC en retirarà una). Abans de començar el debat explica que el secretari general li ha 
reiterat la vigència de l’informe que va presentar en el Ple extraordinari. Vol fer dues 
consideracions prèvies. La primera sobre el fet que en el passat Ple extraordinari es va 
fer el debat de les mocions sense ser sotmeses a votació. En aquest sentit explica que 
es tractava d’un Ple extraordinari convocat per l’alcalde, de manera monogràfica, per 
una moció especifica que havia estat objecte de l’informe de Secretaria que plantejava 
les objeccions que es van esmentar. El Ple d’avui és un Ple ordinari, no convocat ad hoc 
per l’alcalde per un tema específic. En els plens ordinaris s’han debatut i votat sempre 
totes les mocions i quan s’ha plantejat alguna objecció pels funcionaris d’habilitació 
nacional s’ha fet constar i s’ha fet la votació si es considerava escaient. Una segona 
consideració fa referència que totes les mocions d’aquest Ple inclouen els marcs legals 
en els quals se celebraria la consulta que es planteja. Es fa una referència directa i 
explícita al marc legal. La no-votació de les mocions del Ple extraordinari tenia també 
com a objectiu la protecció dels funcionaris que es podien veure afectats pel compliment 
de les mocions. Això es va confirmar quan només dues hores després del passat Ple el 
president Mas feia exactament el mateix i suspenia la campanya de comunicació de la 
consulta.  
 
El Sr. Postius  comença la seva intervenció dient que tornem a ser on érem el dimarts 
passat. L’advertiment del secretari continua, però avui, en comptes d’arronsar-nos, 
sotmetrem a votació les mocions. Normalitzem una situació que qualifica d’anòmala. Diu 
que ara que farem a la ciutat una mostra retrospectiva sobre el període de la transició, 
cal recordar que sense la valentia i les conviccions democràtiques i el coratge que es va 
tenir per qüestionar l’estatus quo de la legalitat franquista (amb consens i unitat) la 
transició no hauria estat possible. Ara, en la transició nacional que vivim, manca el 
mateix consens i unitat, fermesa i coratge sobre allò que és bàsic: el dret a decidir i la 
materialització en la consulta del proper dia 9 de novembre. Cal posicionaments clars, 
no ambigus. La consulta existeix i avui ho tornem a reiterar. No hi ha democràcia sense 
política. El dimarts passat l’alcalde va impedir que féssim política en aquest saló de 
Plens: ho qualifica de ridícul històric i creu que va avergonyir molts paers. També va 
avergonyir molts lleidatans que no entenien el que va passar, ja que pensaven que el 
nostre ajuntament no s’expressava com el govern de tots. Cal passar pàgina i retornar a 
la via del consens. La negativa a poder votar el passat Ple va causar indignació a la 
ciutadania, cosa que es va poder escoltar clarament en les 3.000 persones que el 
dimarts ens vàrem manifestar per demanar votar a la Paeria i també el proper 9N. Per 
això va dir que el Grup de CiU presentaria mocions tantes vegades com fes falta, per 
deixar ben clar que l’Ajuntament de Lleida està al costat del president, del Govern de 
Catalunya, del Parlament i del conjunt de la societat civil a l’hora de dur a terme la 
consulta del 9N. Demà Lleida estarà dins el consens municipal de suport a aquesta 
consulta. Espera que demà l’alcalde també sigui present al Parlament, juntament amb 
els 911 alcaldes i alcaldesses de Catalunya. El seu grup sempre ha defensat el 
consens, que és més necessari que mai quan es defensa el dret a decidir. Així es va 
reflectir en moltes mocions i en l’adhesió de l’Ajuntament al Pacte nacional pel dret a 
decidir. El camí dels darrers dos anys no ha estat fàcil; sempre hem tingut clar que el 
procés no serà possible si la societat civil, les institucions i els partits no anem junts. El 
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dimarts passat reclamàvem consens, però no a qualsevol preu, amb un posicionament 
clar respecte al 9N. No estaven d’acord amb la moció que el PSC va presentar al passat 
Ple, i no n’estan amb la moció que ha presentat ara l’alcalde, en la qual en cap moment 
es parla de la consulta del 9N. El consens s’ha d’obtenir al voltant de la consulta 
d’aquesta data, no sobre una consulta en general. Les institucions hem de ser garants 
del procés que està convocat; no valen les ambigüitats. Celebra que avui el PSC retiri la 
seva moció denominada “volem votar” i s’adhereixi a la de CiU. Aquesta proposta del 
seu grup deixa molt clar el suport de la Paeria a la convocatòria de la consulta del 9 de 
novembre de 2014, per decidir lliurement el futur de Catalunya. Llegeix íntegrament 
l’apartat segon de la seva moció (transcrita en la part dispositiva de l’acta). Avui, gràcies 
al clam popular del passat dimarts i a la moció presentada per CiU, es retorna a la ciutat 
de Lleida i a la Paeria la dignitat perduda i esdevenim el 912è ajuntament de Catalunya 
que mostra el seu compromís amb la consulta del 9N. Molts votarem “sí” a un estat 
propi i que aquest estat sigui independent. Altres no tenen un posicionament clar. Un 
tercer grup, com els votants del PP, votaran “no” o no voldran votar. Qualsevol opció és 
legítima. Avui la qüestió que plantegem és si estem al costat dels que volen votar o dels 
que entenen la democràcia com l’aplicació d’una llei inalterable, intocable i superior a les 
persones. Hem de ser dignes dels moments històrics que vivim. Creu que amb aquesta 
resolució estem a l’alçada de les circumstàncies, en el lloc que ens pertoca. Actuem 
amb alçada de mires i amb el compromís democràtic al qual ens obliga la condició de 
paers. Votarem; que ningú en tingui cap mena de dubte.  
 
El Sr. alcalde  diu que justament perquè les lleis emanen del poble cal respectar-les. La 
Paeria només generaria avergonyiment si incomplís les lleis. Totes les opcions 
polítiques poden ser defensades en democràcia, però cal complir totes les lleis que 
emanen del poble. 
 
La Sra. Camps  diu que li agradava el to que havia emprat el Sr. Postius en començar la 
seva intervenció, en què semblava que havia abandonat el to de populisme i demagògia 
que va fer servir dimarts passat. Malauradament la part final del seu discurs ha tornat a 
ser la mateixa. El Ple passat va demanar que rebaixéssim aquesta dosi de 
grandiloqüència i d’apel·lacions a la història i a la transcendència. Cal emprar un to de 
més racionalitat. Celebra que el Grup de CiU retorni a la via del pacte i del diàleg, que 
en el Ple passat no hi va ser en cap moment. El pacte i el diàleg ens permetrà avui 
aprovar les mocions. Comparteix que no hi ha democràcia sense política, però tampoc 
hi ha democràcia sense lleis. En les democràcies s’ha de respectar el marc legal de tots 
els tribunals, ens  agradin o no les seves resolucions. Podem discrepar, opinar i criticar 
les decisions dels altres estaments i del poder judicial; aquesta crítica no ha de ser 
incompatible amb el respecte. S’ha arribat a un acord, perquè tots plegats hem cedit. 
Agraeix la voluntat d’acord que no es va manifestar en el Ple passat. El fonament del 
pacte i del consens és la cessió per totes les parts. Lamenta que a aquest consens no 
s’hi sumi el PP; malgrat això l’acord és majoritari. Per això la moció de CiU necessita 
incorporar la noció i la presumpció de legalitat. Explica que en el primer punt de la moció 
de CiU s’ha introduït un afegit relatiu al fet que la convocatòria i el suport de 
l’Ajuntament es faria amb el benentès que la consulta es fes legalment. El PSC sempre 
ha defensat que vol votar i que no sortirem d’aquest atzucac sense que tothom pugui 
votar, de manera legal i amb garanties, amb una participació alta com a Escòcia. Volem 
una consulta que es pugui fer. El President Mas actua amb una ambigüitat que el fa 
semblar més president d’un partit que d’un país (explica les darreres actuacions en 
relació amb la consulta). No sabem què farem el proper mes i aquesta incertesa no 
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s’havia donat mai al nostre país. Aquesta incertesa està jugant amb la societat i amb les 
seves il·lusions. La moció de CiU serà aprovada amb els vots dels grups de CiU i PSC, 
amb els matisos que s’han introduït (cosa que agraeix als proponents). Les mocions 
sobre els recursos d’inconstitucionalitat només estan pactades parcialment; ho debatran 
en el segon torn. Segons l’acord al qual han arribat, el Grup del PSC retirarà la seva 
moció denominada “volem votar”, que reafirmava la voluntat de defensar el dret a decidir 
i demanava, per enèsima vegada, la negociació entre els governs català i espanyol.  
 
El Sr. Vilella  diu que el dimarts passat vàrem estar una bona part del matí parlant sobre 
aquest tema. Avui hi tornem. La prioritat del Grup municipal del PP no és la de 
demostrar qui és més catalanista o la de repartir carnets de catalanitat. La nostra 
prioritat és intentar resoldre els problemes de la ciutadania lleidatana i millorar la seva 
qualitat de vida. Estem al Saló de Plens per resoldre problemes i no per crear-ne de 
nous. Els grups del PSC i CiU estan entossudits a continuar convertint els plens de la 
Paeria en mítings partidistes. Comptant les d’avui, hem debatut 17 mocions sobre el  
dret a decidir, la consulta del 9N i la independència. Ja n’hi ha prou. No es pot utilitzar 
l’Ajuntament amb finalitats partidistes i independentistes per buscar la confrontació i 
dividir la societat lleidatana o per fer mèrits en els respectius partits. Ja n’hi ha prou de 
fer servir els plens per repartir carnets de catalanitat i de manifestar obcecació i 
incoherència. No es pot jugar amb la Llei; les normes les hem de respectar i les hem de 
complir. Al Grup del PP no el trobaran amb tota aquesta parafrènia. Si la corporació 
adopta algun acord que vulneri la llei el Grup del PP es reserva el dret d’iniciar les 
accions legals que considerin oportunes per impugnar davant els jutjats els acords que 
s’adoptin i siguin contraris a la legalitat vigent.  
 
El Sr. alcalde  diu que el Govern de l’Estat ha de fer política, no recursos. Quan hi ha 
una crisi com l’actual és més necessari que mai  que es faci política. Hi ha una crisi 
institucional que requereix que es faci política “amb majúscules”. Els que diuen que més 
defensen l’Estat el posen en crisi. Les crisis institucionals requereixen reformes, política 
i votacions, no recursos als tribunals. Van cometre un error greu al presentar el recurs 
contra l’Estatut al Tribunal Constitucional, espera que no en cometin un altre.  
 
El Sr. Postius  lamenta les paraules del Sr. Vilella. Reitera el que va dir el Ple passat i li 
diu que si considera que hi ha il·legalitats que sigui valent i les denunciï. El PP gesticula 
i fa grans afirmacions, però la trista realitat és que en el Grup del PP encara hi ha un 
regidor que va comparar els manifestants de la Via catalana de l’any passat amb 
terroristes i el grup no ha pres cap mena de mesura. Aquest és el seu tarannà 
democràtic. Mentre no resolguin aquests temes no tenen legitimitat per donar lliçons de 
democràcia. Si el Sr. Vilella creu que la moció és il·legal pot denunciar-ho; el seu grup 
no té cap problema. Després haurà d’explicar a la ciutadania que votar és il·legal i que 
el procés de transició nacional també ho és. El PP dóna suport a les declaracions de la 
Sra. Sánchez Camacho, en què amenaçava els convocants de les concentracions del 
dimarts a la tarda, i les consideraven inconstitucionals. S’han presentat 17 mocions que 
defensen el dret de decidir del país, davant de les reiterades negatives al diàleg del 
Govern central. En cap moment ha sentit el Sr. Vilella que demani al Govern central 
diàleg i consens. Diu a la Sra. Camps que la seva intervenció donava la sensació que 
votaven la moció de CiU a contracor. No ha trobat un convenciment clar. La ciutadania 
demana que cadascú adopti un posicionament definit i que la corporació municipal sigui 
conseqüent en tots els àmbits. Dimarts passat era a la concentració de la plaça de la 
Paeria i no va veure cap regidor del PSC. Ahir al Parlament de Catalunya els diputats 
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del PSC van fer seguidisme del PP en relació amb el nomenament dels membres de la 
Comissió de Control de la consulta. Troba a faltar que el Sr. alcalde no digui 
públicament que no està d’acord amb les manifestacions del secretari general del PSOE 
quan condemnava els actes del president Mas per haver convocat la consulta; cap 
persona del PSC ha desautoritzat aquestes paraules. Celebra que la moció prosperi i 
que avui es pugui votar. L’advertiment del secretari general continua sent el mateix. Els 
acords eren igual de legals o d’il·legals el dimarts que avui. El Grup de CiU està 
disposat a assumir les conseqüències que es derivin dels acords, partint de la base que 
el lideratge del President, de la societat civil i dels partits que ho promouen, fa possible 
que el procés tiri endavant. El Grup farà costat a les decisions del Parlament de 
Catalunya i del Govern català. El proper dia 9 de novembre hem de fer, tots plegats, la 
consulta. Respecte de la moció sobre les resolucions del Tribunal Constitucional informa 
que es retira el punt tercer, perquè ja està incorporat en l’altra moció. Llegeix el primer 
apartat que ha estat transaccionat amb el Grup del PSC. Llegeix també el punt segon i 
lamenta que el Grup del PSC no el voti a favor. Creu que no té sentit defensar el 9N i la 
Llei de consultes i després no donar suport a la interposició del corresponent recurs a la 
suspensió de la convocatòria de la consulta. Lamenta també que no es pugui aprovar el 
punt quart de la moció (que també llegeix); creu que demostra que el compromís del 
PSC amb la consulta no és el que caldria en els moments actuals.  
 
El Sr. alcalde  diu que el PSC ho celebrarà quan el poble català pugui exercir el dret a 
decidir i això no serà possible fins que hi hagi un procés de diàleg i de pacte en el marc 
legal. Costa entendre-ho per a aquells partits que han endegat un procés incert. El dia 
en què s’exerceixi aquest dret l’Ajuntament serà al davant, cedint tots els recursos 
necessaris perquè es pugui votar. El PSC ha retirat la seva moció i CiU ha modificat el 
seu posicionament respecte el Ple passat amb una transacció; això ens honora 
mútuament en tant que assumim que la celebració legal de la consulta és clau en les 
resolucions que aquest Ple aprovarà. Llegeix el títol de la moció de CiU que ha estat 
consensuada amb el PSC. Mostrem el suport a la consulta del 9N en el benentès  que 
es farà en un marc legal. Això és un canvi important, que conté la idea del respecte a les 
lleis que emanen del poble. Això no dilueix l’esperit de la moció que afirma que d’una 
crisi institucional només se surt votant i el poble de Catalunya i el de Lleida volen votar. 
La Paeria estarà demà representada a la plaça de Sant Jaume per la regidora Sara 
Mestres i pels regidors que hi vulguin ser (i demana que hi sigui també un representant 
del primer grup de l’oposició). Volem que el poble català parli, que es voti i que es 
respectin les lleis. Diu que en el Ple passat es va parlar lliurement i es va fer el debat 
polític que calia. No es va votar per protecció dels funcionaris i de la legalitat vigent. 
Pregunta al Sr. Postius si es va avergonyir del president Mas quan va retirar la 
campanya de comunicació del 9N. L’alcalde no es va avergonyir en absolut; tot al 
contrari, li va fer incrementar el respecte que en tenia. L’actual moció de CiU reflecteix el 
que creu que els ciutadans de Lleida volen.  
 
La Sra. Camps  diu que no comparteix gairebé res del contingut de la intervenció del Sr. 
Vilella, tot i que li agrada que participin en el debat. Aquesta qüestió està al carrer i per 
això no podem eludir el debat en tant que preocupa la ciutadania; per això es tractarà 
tantes vegades com calgui. No podem ser aliens a les inquietuds dels lleidatans i 
lleidatanes. El debat és bo. Lamenta que el PP no hagi fet ni un sol gest d’aproximació 
des de la sentència del TC sobre l’Estatut. El problema no es resol a “cops de 
Constitució”; només defensant la legalitat no ens en sortirem. L’immobilisme no és un 
bon camí. En aquest sentit s’ha presentat la segona moció del PSC en la qual es 
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demana la retirada del recurs d’inconstitucionalitat a la Llei de consultes populars que va 
tenir el suport del PSC. També demanem la recerca d’un acord polític i el començament 
d’un procés de reforma constitucional. La via federal és la solució que s’ha adoptat en 
altres països i la que el PSC creu més viable. Lamenta que el PP no vulgui negociar res 
i s’emparin en la Constitució per rebutjar qualsevol iniciativa en aquest sentit. Contra els 
recursos judicials: diàleg i pacte. Han acceptat consensuar el primer punt de les dues 
mocions (de CiU i PSC) en el sentit de demanar la retirada dels dos recursos 
d’inconstitucionalitat presentats pel Govern de l’Estat. El PSC no posarà pals a les rodes 
de la consulta en el marc legal. La moció està pactada amb cessions de les dues parts. 
Hi ha coincidència en allò que és essencial: la necessitat que el poble de Catalunya 
sigui consultat. El compliment de les lleis forma part de la democràcia i les institucions 
han de ser les garants d’aquest compliment. Els regidors som autoritats públiques i no 
podem fer desobediència civil. Es barregen les opcions que un ciutadà pot exercir amb 
les que les autoritats públiques tenen obligació de complir. CiU també forma part de les 
institucions de l’Estat i amb càrrecs molts rellevants. No es pot renegar de les regles de 
l’Estat i al mateix temps formar-ne part. Es critica la manca d’entusiasme d’alguns 
regidors del PSC i no es vol veure que tampoc hi ha un criteri entre els socis de CiU. 
Això és respectable i la discrepància interna també és legítima i ha de ser respectada. 
Totes les opinions han de ser respectades. El PSC ha estat al carrer en la defensa dels 
drets socials i en aquelles concentracions no hi eren els regidors de CiU. Cal respectar 
el dret a manifestar-se o a no fer-ho. Cal cercar vies d’acord perquè es pugui fer una 
consulta dins el marc legal per tal que tothom pugui votar sense enganys. Lamenta que 
el Grup de CiU no vulgui votar un punt de la moció socialista que demana que els 
governs cerquin un acord polític que permeti la celebració de la consulta. El diàleg, el 
pacte i el consens són sempre necessaris.  
 
El Sr. Vilella  diu que tant el Sr. alcalde com la Sra. Camps han fet diverses al·lusions a 
la necessitat de diàleg i en contra dels recursos judicials. Vol recordar que un dels 
primers punts aprovats en el Ple ha estat ratificar un Decret del Sr. alcalde en el qual 
amenaça amb presentar un recurs al Departament d’Ensenyament per la manca de 
pagament dels ajuts a les escoles bressol. Quan interessa sí que s’apel·la als recursos 
judicials. Creu que és una actitud contradictòria. Diu que el Sr. Postius té un problema 
greu: es vol convertir en un màrtir de la independència, com el Sr. Mas. Els màrtirs no 
estan als plens dels ajuntaments. Cal que el Sr. Postius accepti les diferències 
d’opinions i no pot qualificar de mals catalans a tots aquells que no opinin com ell. Els 
regidors del PP són tant o més catalans que ell, que fa poc que es posa la samarreta 
groga. No se’ns pot donar lliçons de catalanitat. Un candidat a l’Alcaldia de Lleida no pot 
reclamar desobediència a la llei; fer-ho és ser un mal candidat i la ciutadania n’ha de 
prendre nota.  
 
El Sr. Postius  diu al Sr. Vilella que quan parli d’il·legalitats miri al públic i digui als 
assistents al Ple que no poden votar perquè el PP no vol. Creu que si per al Sr. Vilella 
ell és un mal candidat a alcalde és una mostra que realment és un bon candidat. 
Manifesta que és independentista i no se n’amaga; fa més de 10 anys que milita en la 
JNC i que treballa perquè Catalunya sigui independent. Treballa perquè el present que 
estan vivint pugui ser una realitat a partir del dia 9 de novembre. Moltes persones hem 
agafat el testimoni de generacions passades i estem orgullosos de ser actors d’aquest 
procés. Si es manté en aquest procés el consens, la unitat, el diàleg i l’altura de mires 
ens en sortirem. Reitera a la Sra. Camps que l’acord segon de la moció de CiU fa una 
referència expressa al marc legal de la Llei de consultes no referendàries (ho llegeix). Li 
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entristeix que demà el paer en cap no sigui a l’acte de Barcelona per dir que Lleida està 
al costat del Parlament, del Govern i de la societat catalana en aquest procés. Demana 
que s’expliqui per quin motiu no hi anirà. Vol que consti que el debat no s’acaba avui i 
que tornarem a parlar d’aquesta qüestió i presentarem les mocions que siguin 
necessàries.  
 
El Sr. alcalde  diu al Sr. Postius que guardi les referències a la paraula història pels 
moments històrics. Farem història el dia en què votem; ara estem fent camins per a 
poder fer història. Igual que serà històric el dia en què la Seu Vella sigui declarada 
Patrimoni de la Humanitat. Hi haurà dies històrics gloriosos, no Onzes de Setembre de 
1714. Diu que com a paer en cap una de les coses que el caracteritza és que sempre 
dóna la cara. A la manifestació del dimarts passat hi havia dirigents socialistes. L’alcalde 
és un dels paers que ha donat i dóna la cara defensant Lleida i Catalunya. Diu que té 
més servituds de partit el Sr. Postius, en tant que és un candidat jove que ha de fer 
carrera política, que l’alcalde, per raons d’edat i trajectòria. L’alcalde quan cal critica als 
dirigents del seu partit i alaba el President Mas, quan creu que ho ha de fer (com en el 
cas de la retirada de la campanya de publicitat de la consulta, per exemple). Diu al Sr. 
Postius que no busqui servituds de partit en l’absència de l’alcalde demà. La tinent 
d’alcalde és una excel·lent representant de l’Ajuntament de Lleida i portarà a la plaça de 
Sant Jaume els acords que ara adoptarem. Demana a algú del Grup de CiU que 
l’acompanyi. El dia en què puguem votar, després de fer-ho a Lleida, anirà a celebrar-ho 
a la plaça de Sant Jaume.  
 
La Sra. Camps  recorda que en la resposta al Sr. Vilella havia dit que aquest tema el 
debatrem tantes vegades com sigui necessari. Totes les mocions seran debatudes; en 
cap cas eludirem el debat de les qüestions que afectin la ciutadania. Votarem dins el 
marc de la llei, del debat, de la discrepància i de la necessitat d’aplicar la democràcia 
amb totes les garanties. Demana al Sr. Postius que no tregui mèrit al consens al qual 
han arribat els dos grups i que fan que la moció pugui ser aprovada. Votarem sempre 
que així sigui legalment possible. Reitera que retiren la segona moció del PSC i que 
mantenen la relativa a la retirada dels recursos (ampliant-ho al recurs sobre la 
convocatòria). Mantenen la resta de punts en demanda de diàleg. S’abstindran als punts 
2 i 4 de la segona moció de CiU per no entrar en els jocs de desafiament que plantegen. 
Ofereix acords sempre en el marc de la defensa del dret dels ciutadans a ser escoltats.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
El Sr. alcalde  explica que la moció primera que ha estat aprovada se situa en un marc 
legal ben definit i, al mateix temps, reclama amb tota la força i rigor que es faci la 
consulta. Només sortirem de la crisi institucional en què ens trobem amb reformes, amb 
diàleg i votant.  
  
 
PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Vilella  fa una pregunta relacionada amb el pavelló Onze de Setembre, que s’ha 
vist afectat per les darreres pluges que han fet malbé el parquet i l’ha deixat inservible. 
La situació és greu i encara és més lamentable si es té en consideració que en els 
darrers 5 anys el parquet s’ha hagut de canviar 4 vegades pel mateix motiu. Pregunta 
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quines actuacions es duen a terme per evitar que quan plogui intensament entri l’aigua 
al pavelló Onze de Setembre. També pregunta quin és el cost de les obres que s’estan 
fent motivades per les esmentades inundacions. 
 
El Sr. alcalde  diu que en aquests moments s’està substituint el parquet; es treballarà de 
manera intensa perquè el material va arribar ahir. Cal aconseguir que el proper 
divendres els jugadors puguin entrenar a la pista totalment arranjada. Per optimitzar 
temps no es farà la pintura de totes les línies de la pista (només es faran les d’hoquei). 
Estem actuant estructuralment sobre les aigües pluvials que afecten l’equipament. El 
canvi del parquet el pagarà l’asseguradora.  
La Sra. Camps  diu que el pavelló ha tingut diversos problemes amb l’aigua, no sempre 
motivats per la mateixa causa. Totes les reparacions han estat assumides per les 
companyies d’assegurances. Els danys actuals costaran entre 150.000 i 200.000 euros i 
els assumirà l’asseguradora. Es treballa per canviar les escomeses i per solucionar un 
problema estructural del col·lector que esperen tenir resolt de manera immediata.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


